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Skolebestyrelsesmøde   

Den 27. februar 2025 18.00 – 20.00 

 

Fraværen
de:
 Jacob, 
Steffen 
og 
Thomas 

Ordstyrer + forplejning:   Referat: AO 

Dagsorden 

Pkt. 1 
kl.18.00 

Godkendelse af aftenens dagsorden 

Pkt. 2  
kl.18.05 

Rundt om bordet 
Meddelelser fra skoleledelsen (AO & KS) 
Byrådet har frigivet 26 mill. til kapacitetsudvidelse. 
Link på hjemmesiden omkring kapacitetsudvidelse. 
Opmærksomhedspunkter omkring trafik, cykelsti lys etc. er videresendt til 
rette forvaltning og anerkendt, at der er mangler omkring Gødvadskolen.  
Pædagogisk dag med Rikke Yde er afholdt i jan.  
Proces om planlægning af næste skoleår er opstartet.  
Ansættelse i morgenSFO - Jonas 
Næste år starter 3 0. klasser 
 
Meddelelser fra bestyrelsesmedlemmerne 
OBS - skal sti til Fritidsgården etableres i samme ombæring som 
kapacitetsudvidelsen. 
Spørgsmål til kommende arbejde med Trivselskommisionens anbefalinger.  
 
Meddelelser fra de andre Skolebestyrelser (Aske) 

- Kvalitetsreformen (Tyskundervisning) 
På de kommende SBmøder skal vi arbejde med Kvalitetsprogrammet og de valg 
vi får mulighed for at træffe.  

- Pilotprojekt om specialklasser på folkeskolerne (Manglende afklaring) 
Andre bestyrelser vil i den kommende tid lave debatindlæg. 
Revurdering af skolebestyrelsesmøde “tidspunkter” 
Foretrækker kl. 18-20 
Medarbejdere - så tidligt som muligt 
Møderne kan starte kl. 17.00 - det nikker alle deltagere til.  
Rullende ugedage. 

Kommenterede [1]: Fra SB-formandskab gruppe: 
Et lille spgm: vi har kigget lidt på kvalitetsreformen, og 
flere medlemmer i vores bestyrelse ærgrer sig over, at 
andet fremmedsprog (tysk) først påbegyndes i 6. frem 
for, som tidligere, i 5. klasse. Samtidig skal 8. klasse-
eleverne til gengæld have fire timers tysk i stedet for 
tidligere tre. 
Vi vil gerne have dette ændret. Er der andre i samme 
båd her på linjen? 

Kommenterede [2]: Bekymringer: 
En formand er forbløffet over, at antallet af pilotskoler 
nu er steget til 14. 
Formanden ser ingen ændringer i omstændighederne 
omkring økonomi, målgruppe/visitation og kompetencer, 
som tidligere var opmærksomhedspunkter. 
Der er uklarhed om økonomien, da det fremgår, at der 
er en ramme på 150.000 kr. pr. elev, men ingen 
yderligere detaljer er kendt. 
Der er bekymring omkring målgruppe og 
visitationspraksis. Det er uklart, hvilke elever der skal 
blive på egen skole, og ingen konklusion fra 
Pædagogisk Praksis og Læring (PPL) er blevet 
præsenteret. 
Formand er bekymret for, om de nødvendige 
kompetencer er til stede på skolerne for at 
imødekomme hjemtagelse af specialundervisning. 
Spørgsmål: 
Spekulerer på, om de opmærksomhedspunkter fra 
efteråret stadig er relevante. 
Ønsker at vide, hvordan andre forholder sig til 
høringssvaret. 

Kommenterede [3]: Pilotprojekt - Flere børn skal gå i 
skole lokalt: 
Vi er nogle stykker der har talt om, at det kunne være 
en fordel at samle op på pilotprojektet på tværs af 
skoler- så snart der begynder at være skub i projektet, 
så vi kan dele vores erfaringer. 
Sevlfølgelig afventer vi stadig de endelige politiske 
beslutninger, 
Debatmøde: 
Sekundært er det valgår i 2025, og en forsigtig idé er, 
om vi skal undersøge muligheden for at vi i SB-
formandsnetværk - Silkeborg Kommunes skoler, evt. 
sammen med Silkeborg lærerforening, arrangerer et 
debatmøde senere på året / 2. halvår med fokus på 
folkeskolen? 
Jeg ved ikke, om der kunne være opbakning til den idé? 
- men jeg tænker det kunne være et stærkt signal. 

Kommenterede [4]: 8. 21 april 25 er i påskeferien 
Afhold mødet tidligere på dagen? 
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Pkt. 3 
kl.18:15 

Forplejning 

Pkt. 3 
kl.18:40 

Elevrådsrepræsentanterne 
Præsentation af arbejdet i rådet 
Der er arbejdet med de gode og mindre gode sider ved Gødvadskolen.  
Elevrådet ønsker, at udeområder ikke længere er inddelt til bestemte årgange.  
4.-6. skal ikke være på bestemte områder. 
Der er et godt fællesskab på tværs af klasserne. Man er gode til at dele, fx 
boldbanerne. De store er gode til at lege med de små. 
God undervisning som er varieret.  
Ugens professor. 
Elevrådet har planlagt en pyjamasdag for at skabe fællesskab. Det bliver d. 
27.3.25. 

Pkt. 4  
kl. 18:50 

Klub (Mette) 
Planlægning af næste skridt 

- Integrering af medarbejdere fra Gødvadskolens SFO i Klubben 
- Implementering af "venskabsklasser" 
- Øget involvering af 3. klasserne i Klubben 
- Fremme elevernes ejerfornemmelse over Klubben 

Der er kontakt mellem skolerne og planlagte dage for besøg i Klubben. 
Drøftelser om at bringe Klubbens mobilpolitik op på næste fællesmøde.  

Pkt. 5  
kl. 19:00 

Projekt “Videohilsen fra Skolebestyrelsen” 
Uddelegering af ansvarsområder 

Forslag til punkter som skal præsenteres 
Hilsen/præsentation (Alle) 
Kommunalt budget (?) 

- Færre penge til alm. skole 
- Høringssvar med bekymringer 
- Besparelsen “fjernes” 

Flere skal gå i skole lokalt (?) 
- Flere børn i kommunen placeres i specialtilbud 
- Bestyrelsen mener at vi kan medvirke til at ændre denne 

udvikling i en positiv retning 
- Pilotprojekt 

Elevrådsrepræsentanternes arbejde (Elevrådsrepræsentanterne) 
- Hvad arbejdes der på? Antonina og Alba er med på idéen. 

Klub (Mette?) 
- Hvad er der sket, og hvad arbejdes der på 

Økonomi (?) 
-  

Faciliteter (Thomas?) 
- Skolens nuværende “stand”  
- Skolens fremtidige byggeri 

Medieomtale (?) 
-  

Princip for Skole-/hjemsamarbejde (?) 

Kommenterede [5]: Anderledes områdeinddeling 
Gal videnskabsmand (Man skal lære motivere hinanden 
til nye interesser) 
Trivselsdag - Pyjamasdag 
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Videohilsen på ca. 3 min., alle forældre siger noget. Godt at fortælle om 
bestyrelsens arbejde og hvad den arbejder med. 
Gerne at områder er repræsenteret i videoen - medarbejdere, elever og 
medlemmer.  
Tommy hjælper med optagelser og redigering. 
Aske laver fordeling af punkter for medlemmerne. Har man andre punkter, 
som kunne være interessante, giv Aske besked. Man beslutter selv, hvad der 
præcis siges.  

Pkt. 6  
kl. 19:10 

Princip for Skole-/hjemsamarbejde 
Pædagogisk dag - “Mødet med børn og forældre” 
Stefan Hermann Foredrag Patalogisering 15:27-28:00 
Diskussion om ændringer 
 
Områder i princippet: 
Kommunikation - digitale kommunikation 
Møder og samtaler 
Forældreråd 
Forventninger til forældre - fællesskab  
 
SB opfordres til at orientere sig i andre skolers princip for skole-
hjemsamarbejdet 

Pkt. 7  
kl. 19:35 

Økonomi (Anette & Stride) 

 

Pkt. 8 
kl.19.55 

Godkendelse af referat 
 

 
Næste møde 


